

HEALTH & HOPE LOBBY AGENDA



February 12-14, 2024 • Delta Hotel in Ottawa (101 Lyon St. N) in Ballroom A

Day 1

Monday, February 12

12:00 PM Health & Hope Lobby registration opens

Policy Conference

1:00 PM Welcome from **Pauline Worsfold, RN**, Chair of the Canadian Health Coalition
Remarks by **Don Davies, MP** (Vancouver Kingsway) and NDP Health Critic

2:00 PM Panel: Stopping the Profitization of Care

Speakers:

Pat Armstrong, Distinguished Researcher Emeritus from York University who has conducted decades of research on health care in Canada and abroad

Marc-André Gagnon, researcher on the political economy of the pharmaceutical sector

Dr. Bernard Ho, emergency medicine physician and Vice-Chair of Canadian Doctors for Medicare

Hosted by **Anne Lagacé Dowson**, Media Director of the Canadian Health Coalition

3:30 PM Coffee & refreshments break

3:45 PM Remarks by **Yasir Naqvi, MP** (Ottawa Centre), Parliamentary Secretary to the Minister of Health, and **Terry Sheehan, MP** (Sault Ste. Marie), Parliamentary Secretary to the Minister of Labour and Seniors

4:30 PM Group photo

Dinner

5:00 PM Dinner provided

Lobby Training

6:00 PM Meet your team members and learn how to advocate for our issues.

Trainers:

Steven Staples, National Director of Policy and Advocacy, Canadian Health Coalition

Emily Watkins, Executive Assistant of the Canadian Federation of Nurses Unions

7:30 PM Wrap-up

Day 2

Tuesday, February 13

HILL DAY

9:00 AM – 5:00 PM Meetings with MPs and Senators on Parliament Hill

Drop by Lobby Headquarters at the Delta Ballroom A from **9:00 AM to 4:00 PM** for refreshments and meeting space. Meet your group to fill out your meeting report, together.

Rally on the Hill

12:00 PM – 1:00 PM Meet at the Terry Fox Statue (Wellington/Metcalf) then march to Parliament Hill for Profit Doesn't Care Rally

Question Period (Optional)

1:15 PM – 3:30 PM Register at the Parliament Hill Visitors Centre for access to the Gallery to watch Question Period in the chamber.

Special Event (RSVP required)

4:30 PM – 6:30 PM – All-party reception with **Greg Fergus, MP** (Hull—Aylmer), Canada's first Black Speaker of the House, marking Black History Month and honouring the late **Nell Toussaint**, a Black champion for universal health care in the Speakers' Lounge on Parliament Hill. **Space is limited. Watch for RSVP instructions.** Sign-in at the Parliament Hill Visitors Centre.

Reception (Optional)

7:30 PM Appetizers and cocktails at the **3 Brewers** at 240 Sparks St.

Day 3

Wednesday, February 14

Lobby Debrief and Strategizing Session

Delta Hotel, Ballroom A

9:00 AM Share your experiences meeting with Parliamentarians, join in the discussions on next steps, and contribute to the joint calendar-planning session.

Facilitators:

Tracy Glynn, National Director of Operations and Projects of the Canadian Health Coalition

Steven Staples, National Director of Policy and Advocacy of the Canadian Health Coalition

12:00 PM Adjournment until next time

LOBBY SANTÉ ET ESPOIR ORDRE DU JOUR



12 au 14 février, 2024 • L'hôtel Delta d'Ottawa (101, rue Lyon Nord), dans la salle de bal A.

Jour 1

lundi 12 février

12 h Ouverture de l'inscription au lobby Santé et espoir

Conférence sur les politiques

13 h Mot de bienvenue de **Pauline Worsfold, IA**, présidente de la Coalition canadienne de la santé
Observations de **Don Davies, député** (Vancouver Kingsway) et porte-parole du NPD en matière de santé

14 h Table ronde : Mettre fin à la rentabilisation des soins

Conférenciers :

Pat Armstrong, chercheuse émérite de l'Université York, qui a mené des décennies de recherche sur les soins de santé au Canada et à l'étranger

Marc-André Gagnon, chercheur en économie politique du secteur pharmaceutique

Dr Bernard Ho, médecin urgentiste et vice-président de Médecins canadiens pour le régime public

Animé par **Anne Lagacé Dowson**, directrice des médias, Coalition canadienne de la santé

15 h 30 Pause café et rafraîchissements

15 h 45 Observations de **Yasir Naqvi, député** (Ottawa-Centre), Secrétaire parlementaire du ministre de la Santé, et **Terry Sheehan, député** (Sault Ste. Marie), secrétaire parlementaire du ministre du Travail et des Aînés

16 h 30 Photo de groupe

Souper

17 h Service de souper

Formation au lobby

18 h Rencontrez les membres de votre équipe et apprenez à défendre nos intérêts.

Formateurs :

Steven Staples, directeur national des politiques et du plaidoyer, Coalition canadienne de la santé

Emily Watkins, adjointe de direction, Fédération canadienne des syndicats d'infirmières et infirmiers

19 h 30 Conclusion

Jour 2

mardi 13 février

JOURNÉE DE LA COLLINE

9 h - 17 h Rencontres avec des députés et des sénateurs sur la Colline du Parlement

Passez au quartier général du lobby, dans la salle de bal A de l'hôtel Delta, de **9 h à 16 h**, pour des rafraîchissements et un espace de réunion. Retrouvez votre groupe pour remplir ensemble votre rapport de réunion.

Rassemblement sur la Colline

12 h - 13 h Rendez-vous à la statue de Terry Fox (Wellington/Metcalfé), puis marche vers la Colline du Parlement pour le rassemblement Les profits font mal.

Période de questions (facultative)

13 h 15 - 15 h 30 Inscription au Centre des visiteurs de la Colline du Parlement pour avoir accès à la galerie et assister à la période des questions en chambre.

Événement spécial (RSVP obligatoire)

16 h 30 La réception multipartite avec **Greg Fergus, député** (Hull-Aylmer), premier président noir de la Chambre des communes du Canada, pour souligner le Mois de l'histoire des Noirs et rendre hommage à la regrettée **Nell Toussaint**, défenseure noire des soins de santé universels. **Le nombre de places est limité. Attendez les instructions de RSVP.** Inscription au Centre des visiteurs de la Colline du Parlement.

Réception (facultatif)

19 h 30 Apéritifs et cocktails au **Bar Les 3 Brasseurs**, 240 rue Sparks

Jour 3

mercredi 14 février

Bilan du lobby et séance d'élaboration de stratégies

Hôtel Delta, salle de bal A

9 h Partagez les expériences de votre rencontre avec les parlementaires, participez aux discussions sur les prochaines étapes et contribuez à la séance de planification du calendrier commun.

Animateurs :

Tracy Glynn, directrice nationale des opérations et des projets, Coalition canadienne de la santé

Steven Staples, directeur national des politiques et du plaidoyer, Coalition canadienne de la santé

12 h Ajournement jusqu'à l'an prochain lors du Lobby 2025